

劉秀成教授

Professor the Honourable Patrick Lau Sau-shing, SBS, JP



劉秀成教授是香港著名建築師，一直熱心參與社會事務。劉教授生於澳門，在香港接受中、小學教育，其後在加拿大及法國修讀建築。一九七三至二〇〇四年間，他在香港大學建築系任教，並於一九九六至二〇〇〇年間擔任建築系系主任，現為該系名譽教授。

劉教授是香港建築師學會資深會員和前會長，曾獲獎無數，包括一九八四年香港十大傑出青年獎、一九九一年香港建築師學會傑出建築師獎，及一九九九年香港藝術家年獎。他設計的多個教育建築項目屢獲殊榮，如澳門東亞大學、法國國際學校、香港澳洲國際學校，及香港專業教育學院沙田分校學習資源中心。他又以賽馬會盲人中心於一九八九年獲頒香港最佳無障礙建築設計獎，而三棟屋博物館亦於一九九〇年獲頒太平洋區保存文化及古蹟專業獎項。

劉教授是現任立法會議員，代表建築、測量及都市規劃界，並擔任香港聯合國教科文組織協會會長及香港貿易發展局基建發展服務諮詢委員會前主席等公職。他亦曾擔任城市規劃委員會副主席、房屋委員會委員，及古物諮詢委員會委員。

劉教授於二〇〇五至二〇一一年六月間出任香港公開大學校董會成員，二〇〇六年獲香港大學頒授名譽大學院士。他亦獲頒銀紫荊星章及委任為太平紳士。

為表揚劉秀成教授對教育及本校發展所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予劉秀成教授。

Professor Patrick Lau Sau-shing is renowned both for his success as an architect and for his public service to Hong Kong. Born in Macau, he received his primary and secondary education in Hong Kong before studying architecture in Canada and France. He taught architecture at the University of Hong Kong (HKU) from 1973 to 2004, and was Head of the Department of Architecture from 1996 to 2000. Currently, he is Honorary Professor of the Department.

Professor Lau is a Fellow Member and past President of the Hong Kong Institute of Architects (HKIA). He has won numerous awards, including the Ten Outstanding Young Persons Award in 1984, the HKIA Outstanding Architect Award in 1991 and the Artist of the Year Award in 1999. He has designed many award-winning projects for education, including the University of East Asia in Macau, French International School, Australian International School Hong Kong, and the HKIVE Learning Resources Centre in Sha Tin. Professor Lau has also designed many public projects, such as the Hong Kong Jockey Club Centre for the Blind, which won him the Design Award for the Most Accessible Building in Hong Kong in 1989, and the Sam Tung Uk Museum, which won him the Pacific Area Tourist Association Heritage and Cultural Award in 1990.

Professor Lau is a Member of the Legislative Council, representing the Architectural, Surveying and Planning Functional Constituency. He is President of the UNESCO Hong Kong Association and former Chairman of the Hong Kong Trade Development Council Infrastructure Development Advisory Committee. He also served as Vice Chairman of the Town Planning Board and as a Member of the Housing Authority and Antiquities Advisory Board.

Professor Lau also served as a Council Member of the OUHK between 2005 and June 2011 and was named an Honorary Fellow of the HKU in 2006. He has been honoured with a Silver Bauhinia Star and appointed Justice of the Peace.

In recognition of Professor Lau's contribution to education and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.